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Protokoll från Bromma stadsdelsnämnds Pensionärsråd den 17 
augusti 2020 

 

Justerat                 Justerat 

   

Monica Poppen   Karin Hanqvist  

   

   

   

 

 

Närvarande: 

 

Ordförande       Monica Bergqvist Poppen (SPF Seniorerna)  

Vice ordförande  Karin Hanqvist (PRO) 

 

Ledamöter       Karin Lund (SPF Seniorerna) 

      Gunilla Persson (PRO)   

      Ester Mogensen (SPF Seniorerna) 

 

                             

Ersättare       Stig Andersson (SPF Seniorerna) 

       Inger Edvardsson (PRO)               

       Margareta Lind (SPF Seniorerna) 

       Ulf Grape (SPF Seniorerna) 

       Kerstin Sandelius (PRO)    deltog per telefon 

                                 

Förhinder              

 

 

Närvarande tjänstemän: 

Susanne Brinkenberg, avdelningschef 

Malin Persson, Tf. avdelningschef 

Linda Eneqvist, verksamhetskontroller/sekreterare 

 

 

1. Godkännande av dagordningen 

Föreslagen dagordning godkändes. 
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2. Justering av protokoll 

Ordförande och vice ordförande utsågs att justera protokollet. 

 

3. Föregående protokoll 

Protokollet lades till handlingarna. 

  

4 

 

5. 

Kvarstående frågor 

 

Tillgänglighetsfrågor  
 

  

7. Stadsdelsnämndens sammanträde den 27 augusti 2020 

Pensionärsrådet har tagit del av samtliga ärenden och särskilt 

kommenterat: 

 

3. Beslutsärenden, Justering av planerade verksamhetsförändringar i 

Brommas regi, LSS 

Pensionärsrådet har inga synpunkter på verksamhetsförändringarna. 

Dialog fördes gällande LSS för äldre.  

 

5. Remissärenden, Remissvar Motion om att garantera Stockholms 

äldre en bra omsorg och vård 

Pensionärsrådet diskuterade vikten av uppföljning och ansåg att 

förvaltningen svarat bra på motionen.   

 

7. 

Svar på remiss om Riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag 

Pensionärsrådet är positiva till tydligheten gällande riktlinjer avseende 

förenings- och kulturbidrag. Pensionärsrådet framför även att årets 

föreningsbidrag inte kan användas pga. den pandemi som pågår, och 

undrar vad som vad händer med pengar som blir över, kommer det 

finnas möjlighet till kreativa lösningar. Förvaltningen uppmuntrade till 

kreativa och alternativa idéer för att främja ensamhet och social 

isolering under rådande pandemi, och välkomnade fortsatt dialog 

kring detta.    

 

9.  

Remissvar motion – Tillgänglighetsanpassa Judarnskogen. 

Pensionärsrådet undrar vilka ingrepp som kan göras i ett 

naturreservat för att tillgänglighetsanpassa, och ställer sig positiva till 

fler försök för att personer med funktionsvariation ska kunna ta sig 

fram.  
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10. 

Remissvar Motion om att göra det lättare att återvinna – öka 

öppethållandet på återvinningscentralerna 

Pensionärsrådet framför att det är bra med ökat öppethållande på 

återvinningscentralerna.  

 

11. 

Remissvar Sjötrafikutredning del 1 

Pensionärsrådet framför att det är bra att nya trafiksätt har hittats. 

 

13. 

Trygghetsvandring Abrahamsberg 

Pensionärsrådet undrar över tidsplanen samt att det finns intresse för 

fortsatta trygghetsvandringar. Förvaltningen återkommer i frågan.  

 

14. 

Trygghetsmätning Brommaplan 2020 

Pensionärsrådet framför ett flertal synpunkter gällande Brommaplan. 

Under våren fanns en plan för upprustning av Brommaplan, men att 

upprustningen ännu inte verkar ha startat. Det finns bl.a. svårigheter 

inför vintern då det finns ställen där det samlas vatten och blir isigt 

och därmed svårt med framkomligheten för de äldre. En renovering 

behövs. Gärna lampor och fler bänkar i glada färger samt en vänthall 

och viktigt med hissar för att öka tillgängligheten. Det är trevligt med 

torghandel och blommor. Ordningssituationen behöver också ses 

över. Pensionärsrådet framför att det är viktigt att något görs och att 

det inte kan vänta. Pensionärsrådet önskar mer detaljerad information 

kring fortsatta åtgärder vid Brommaplan, såväl kortsiktigt och 

långsiktigt Förvaltningen svarar att Mikael Bohlin får återkomma i 

frågan. 

 

15. 

Svar på medborgarförslag om att upplåta ängen mellan 

Blackebergsbacken och Blackebergsvägen till odlingslotter 

Pensionärsrådet framför att det är roligt att medborgarna vill odla, 

men begränsas av att det är en del av ett naturreservat.  

Pensionärsrådet önskar ökad information om vilka ingrepp som kan 

göras i ett naturreservat. Förvaltningen återkommer i frågan.   

 

21. 

Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt lex Sarah. 

Pensionärsrådet påtalade att bilagan saknas i utskicket.  
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8. Förvaltningens rapport 

Situationen inom äldreomsorgen är stabil och ingen smitta finns inom 

verksamheterna. Sommaren har fungerat väl, då bemanningen varit 

god.  Under april var det den svåraste tiden i den pågående 

pandemin, med hög sjukfrånvaro, oro samt behov av rekrytering och 

introducera flera nya medarbetare. Sedan maj har antalet smittade 

minskat. Verksamheten har arbetat och fortsätter att arbeta med att 

förhindra smittspridning. Samarbete med vårdcentraler har fungerat 

väl, då de varit behjälpliga med utbildningsinsatser för hemtjänsten. 

Skyddsutrustning har funnits under hela pandemin, dock med 

begränsad tillgång initialt. Tillgången till skyddsutrustning är nu god. 

Aktiviteter utomhus har anordnats under sommaren, vilket har varit 

välbesökt och uppskattat. Planering av höstens aktiviteter har 

påbörjats. 25 augusti hävs stoppet och äldre får återigen flytta mellan 

vård och omsorgsboenden i staden, provtagning kommer att göras i 

samband med flytt för att förhindra smittspridning.  

 

Frågor från pensionärsrådet: 

Pensionärsrådet undrar över IVO:s granskning av Sörklippan.   

Förvaltningen informerar att äldreomsorgen har haft en dialog med 

IVO, som har begärt in uppgifter gällande individuell bedömning och 

dokumentation. Det har varit extra utmanande att hantera smittan på 

de mindre äldreboendena pg. a. sårbarhet när flera medarbetare blivit 

sjuka samtidigt. 

 

Inom hemtjänsten har smittspridningen varit mycket begränsad. En 

anledning till detta kan vara att geriatriken avvaktat utskrivning tills 

brukaren är smittfri alternativt att korttidsvård för personer med covid-

smitta har beviljats. Förvaltningen kan även se att äldre har valt att 

minska eller helt avstå hemtjänst under pandemin, men nu börjar de 

äldre vilja återuppta tidigare insatser. Förvaltningen ser även ett ökat 

intresse av att flytta in på äldreboende igen.       

   

Förvaltningen har kontinuerligt dragit lärdom av pandemin och 

bedömer att beredskap och kunskaperna har ökat. Regelbunden 

dialog och stöd med äldreförvaltningen har fungerat väl.  

 

Pensionärsrådet undrar om det kommer att vara möjligt att efterleva 

de strikta direktiven under hösten. Förvaltningen informerar att vi har 

haft en positiv utveckling sedan i maj och det nu generellt finns mindre 

smitta i staden men framtiden är oviss. Gällande information om 

smittspridningen per stadsdel så finns dessa uppgifter på 

folkhälsomyndigheten och vårdgivarguiden 
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9. Rådets rapporter 

Karin Lund (SPF) undrar vad som kan göras för medlemmarna under 

hösten. Är det tillåtet att ordna en musikaktivitet eller ett föredrag ute 

och ta hjälp av högtalare, t.ex. i Åkeshovsparken.  Dialog gällande 

regler för offentlig tillställning och allmän sammankomst hänvisas till 

Polisen.   
  
  
 

10. Skrivelser 

Inga skrivelser har inkommit. 

 

11. Kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll 

Rapport från KPR kommer den 18 augusti  

 

13. Övriga frågor  

Pensionärsrådet undrar hur förvaltningen ställer sig till en 

kommunaliserad sjukvård. Förvaltningen ställer sig positiva till detta. 

 

14. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde är måndagen den 14 september kl. 10:00-12:00 

 

 


